
 

 

Rada Národního parku Šumava 
 

Zápis z jednání Rady NPŠ ze dne 28. července 2015 

(ověřený) 

 
Místo zasedání – Hotel Zlatá hvězda, Vimperk 

Přítomno: 35 členů Rady, 7 pověření plnou mocí, 42 celkem hlasujících  

Hosté: viz prezenční listina 

 

Zapisovatel: Ing. Blanka Műllerová 

 

Zahájení:  10:15 hodin 

Ukončení: 13:15 hodin  

 

Program 

1. Zahájení, schválení zápisu z minulého jednání a programu dnešního jednání 
(Picek) 

2. Plán péče o NPŠ (Správa NPŠ) 
3. Informace o projektu Zelené autobusy (Správa NPŠ) 
4. Různé 

 
Jednání Rady NP Šumava (dále jen „Rada“) zahájil a řídil předseda Rady Miloš Picek, 
konstatoval   její usnášeníschopnost. Přivítal přítomné členy Rady a seznámil členy Rady se 
změnami ve složení Rady. 
 

Na vlastní žádost byl odvolán Prof. Ing. Jan Čermák, CSc., k 15. 7. 2015 a místo něj 
jmenován prof. Ing. Miroslav Svoboda, Ph.D.; z obcí byl nově delegován zástupce obce Srní 
Ing. Václav Veselý a zástupkyně obce Nicov Mgr. Jitka Šašková. Do Rady NPŠ byl 
delegován jako zástupce Jihočeského kraje PhDr. Jan Stráský (alternující zástupce za RNDr. 
Jana Zahradníka v případě, že ten se jednání nemůže účastnit). 
 

 

1. Zahájení, schválení zápisu z minulého jednání a programu dnešního jednání (Miloš 
Picek) 

Podklady: pozvánka na jednání Rady NPŠ, zápis z jednání Rady NPŠ ze dne 30. 1. 2015  

 

 

Hlasování o návrhu ověřovatele zápisu:  
Ověřovatel zápisu: Prof. Ing. Hana Šantrůčková, CSc., PhDr. Jan Strásky 

Výsledek hlasování:42 pro, 0 proti, 0 zdržel  
Návrh byl jednomyslně schválen.  
 

Hlasování o návrhu členů návrhové komise pro Usnesení Rady NPŠ: 
Zapisovatelé Usnesení: Ing. Antonín Schubert, Ing. Jan Kroupar, RNDr. Jakub Hruška, CSc. 
Výsledek hlasování: 42 pro, 0 proti, 0 zdržel  
Návrh byl jednomyslně schválen. 

 

Odstraněno: k ověření



 

Hlasování o návrhu programu jednání Rady: doplněny body do bodu Různé: Doplnění 
Výkonného výboru, Energetický koncept NPŠ – mikroregion Vltavský luh (pilotní 
projekt - prezentace) 
Výsledek hlasování: 42 pro, 0 proti, 0 zdržel  
Návrh programu byl jednomyslně schválen.  
 
Připomínky k zápisu ze dne 30. 1. 2015: bez připomínek 

 

Hlasování o schválení zápisu z Rady NPŠ ze dne 30. 1. 2015 
Výsledek hlasování: 42 pro, 0 proti, 0 zdržel 
Zápis z jednání Rady NPŠ ze dne 30. 1. 2015 byl schválen.  
 

 

2. Plán péče o NPŠ (Správa NPŠ) 
podklady: Plán péče doplněný dle požadavků ze semináře ze dne 14. 7. 2015 

 

Předseda Rady seznámil přítomné členy Rady s doporučením Výkonného výboru:  
„Výkonný výbor nesouhlasí s projednáváním tohoto Plánu péče, protože se domnívá, že je 
v rozporu s rozhodnutím soudu, který uložil předložit PP, který byl schválen Radou NPŠ“. 
 

Zástupce MŽP upozornil, že rozsudek soudu ve svém odůvodnění umožňuje zahájení procesu 
schvalování Plánu péče zcela od začátku, což se také stalo. Plán péče, který byl členům 
předložen, je úplně novým dokumentem a dle právního názoru MŽP není v rozporu 

s rozsudkem soudu. Na základě rozsudku soudu MŽP zadalo Správě, aby dokument upravil 

tak, aby byl v souladu s legislativou – což se také stalo. Ředitel správy přislíbil poslat členům 
Rady rozhodnutí soudu. 
 

Ředitel Správy upozornil, že se domnívá, že pokud se Rada rozhodne neprojednávat návrh 
Plánu péče, popírá svou vlastní kompetenci dle zákona na ochranu přírody a krajiny. 
 

Vrba: prosí o informaci kdo je v současnosti členem Výkonného výboru – obec B. Lada, 

Jihočeský kraj, Ing. Vokál, Plzeňský kraj, obec Modrava, obec Horní Planá, Picek, Doc. Ing. 

P. Zahradník, Horská služba 

 

Výkonný výbor se nezabýval obsahovou stránkou ale formálním procesem. 
 

16. 2. 2015 byl zamítnut původní PP a měsíc na to, 16. 3. 2015., odešel dopis ředitele všem 
obcím s nabídkou zaslání návrhů a připomínek k novému PP. 
 

Zástupce obce Modrava upozornil, že Správa NPŠ neprojednala návrh PP se všemi obcemi 
(jednání zatím proběhlo u 17 obcí). 
 

Vrba, Hruška, Šamonil, Šantrůčková upozorňují na důležitost projednávání faktických 
připomínek, které se týkají PP. 
 

Položena otázka na změny v rozborové části a souladu rozborové a návrhové části (J. 

Hrazánková). Vysvětleno, že rozborová část PP je analytická. Je zde základní charakteristika 
území, analýza, ze které vychází návrhová část. Návrhová část není v rozporu s rozborovou 

částí. 
 



 

Ředitel Správy požádal členy Rady NPŠ, aby jednali o časovém návrhu projednávání a co 
přesně bude Rada požadovat od Správy k Plánu péče k jeho projednání. 
Rozborovou část Plánu péče členové Rady obdrželi v materiálech pro dnešní Radu NPŠ. 
Změny jsou pouze v názvech, v obsahu rozborové části Plánu péče změny nejsou. 
 

Hlasování o návrhu: Rada NPŠ bere na vědomí zahájení tvorby Plánu péče o NP 
Šumava na léta 2016 – 2030 a jeho projednávání se zástupci obcí zastoupených v Radě 
NP Šumava 
Výsledek hlasování: 40 pro, 0 proti, 2 zdržel 
Návrh byl schválen.  
 

 
Dále předseda Rady přednesl návrh utvořit pracovní skupiny k jednotlivým kapitolám Plánu 
péče. 

1. PS lesní ekosystémy 

2. PS nelesní ekosystémy 

3. PS vodní ekosystémy 

4. PS péče o krajinu 

5. PS monitoring, výzkum a dokumentace 

6. PS veřejné využíván NPŠ 

7. PS mezinárodní spolupráce 

 

Hlasování o návrhu: Rada NPŠ schvaluje sestavení PS k Plánu péče 
Výsledek hlasování: 21 pro, 16 proti, 5 zdržel  
Návrh nebyl schválen. 
 

Časový návrh: 
Do 23. srpna vyjádření všech obcí na Správu NPŠ 

Na začátku září jednání Výkonného výboru k připravení Rady NPŠ – 2. 9. 2015 

Na konci září jednání Rady NPŠ 

 

Hlasování o návrhu: Rada NPŠ schvaluje navržený časový harmonogram 
Výsledek hlasování: 42 pro, 0 proti, 0 zdržel  
Návrh byl schválen. 
 

3. Informace o projektu Zelené autobusy (Správa NPŠ) 
Podklady: prezentace 

 

Členové Rady NPŠ obdrželi informaci o projektu Zelené autobusy (počty cestující, finanční 
prostředky, linky apod.) a byli seznámeni s pokračováním projektu v letech 2016 – 2020.  

Dále byli všichni členové Rady vyzváni, aby své návrhy a připomínky k připravovanému 
výběrovému řízení předali Ing. Juhovi, popř. Ing. Cvrčkové (vedoucí Oddělení veřejných 
zakázek). 
 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

  

4. Různé 

rekonstrukce Výkonného výboru Rady NPŠ: 
- členů výkonného výboru je 12.  
- 4 zástupci obcí, kraje, horská služba, 2 zástupci z vědecké veřejnosti, a 3 zástupci 

z ostatních členů 

- je nutné zvolit jednoho člena za obce, za vědce a za ostatní 
 

Doplnění Výkonného výboru: 
za obce: město Kašperské Hory 

za vědeckou veřejnost: doc. RNDr. Jakub Hruška, CSc. (zástupce Prof. Ing. Hana 
Šantrůčková, CSc.) 
za ostatní členy:  Ing. Josef Juriga 

 

Hlasování o návrzích doplnění členů Výkonného výboru: 
Výsledek hlasování: 42 pro, 0 proti, 0 zdržel  
Návrh byl schválen. 
 

Členové Výkonný výbor: 
Miloš Picek, Ing. Antonín Schubert, Ing. Jan Kroupar, PhDr. Jan Stráský, Michal 

Janďura, Jiří Hůlka, Ing. Pavel Vokál, Ing. Jana Hrazánková, Doc. Ing. Petr 

Zahradník, CSc., Petr Málek, RNDr. Jakub Hruška, CSc. (zástupce Prof. Ing. Hana 

Šantrůčková, CSc.), Ing. Josef Juriga 

 

 

Energetická koncepce Národní park Šumava 
Podklady: prezentace 

 

Prezentuje: Ing. Michal Šváb, zástupce firmy Enaco, s. r. o. 
Projekt je koncipován na období 2014 až 2022 a předpokládané náklady cca 100 mil Kč. 
Pilotní projekt je zpracování Energetické koncepce mikroregionu „Vltavský luh – obcí Nová 
Pec, Stožec, České Žleby a Strážný v NPŠ. 
Cílem je co možná nejpřesněji poznat, popsat problém s nakládáním jednotlivými formami 
energie. 

 

 
Nově jmenovaní členové Rady NPŠ  pozastavili své členství a veškeré aktivity ve stínově 
vědecké Radě NPŠ. 
 

Podkladem, jedním z materiálů k návrhu Plánu péče o NP Šumava na roky 2016-2030, byl i 

dopis náměstka ministra ŽP Vladimíra Dolejského čj.   11751/ENV/15 ze dne 16. 2. 2015 a 

dle dnešního vyjádření ředitele Správy mohou členové Rady tento dopis považovat za 
oficiální dokument předložený Radě NP Šumava. 
 

MŽP vyčkalo na přiznání odkladného účinku kasační stížnosti a až poté začalo konat ve věci 
schvalování Plánu péče. 

Odstraněno: aktivity  ve

Odstraněno: 



 

 

Usnesení Rady NP Šumava ze dne 28.7.2015 

 
Rada Národního parku Šumava:  
 

1.) Konstatuje usnášeníschopnost Rady, kdy je jednání přítomno 35 členů a je uděleno 7 
plných mocí z celkového počtu 46 členů.  
Výsledek hlasování: jednohlasně. 
Návrh byl přijat 
 

2.) Schvaluje program dnešního jednání Rady NP Šumava 

Výsledek hlasování: jednohlasně 

Návrh byl přijat.  
 

3.) Určuje ověřovatele zápisu z jednání Rady NP Šumava Prof. Ing. Hanu Šantrůčkovou, 
CSc. a PhDr. Jana Stráského 

Výsledek hlasování: jednohlasně 

Návrh byl přijat    
 

4.) Schvaluje návrhovou komisi ve složení: ing. Antonín Schubert, Doc. RNDr. Jakub 
Hruška, Ph.D., Ing. Jan Kroupar.  
Výsledek hlasování: jednohlasně 

Návrh byl přijat 
 

5.) Bere na vědomí jmenování členů Rady NP Šumava: Doc. Ing. Miroslava Svobodu za 
prof. RNDr. Jana Čermáka, PhDr. Jana Stráského jako zástupce RNDr. Jana 
Zahradníka, Ing. Václava Veselého jako zástupce obce Srní, Mgr. Jitku Šaškovou jako 

zástupkyni obce Nicov. 

Návrh byl přijat. 
 

6.) Bere na vědomí zahájení tvorby Plánu péče o NP Šumava na léta 2016 – 2030 a jeho 

projednávání se zástupci obcí zastoupených v Radě NP Šumava.  
Výsledek hlasování: Pro: 40 Proti:0 Zdržel se: 2 

Návrh byl přijat 
 

7.) Bere na vědomí ujištění ředitele Správy NP Šumava, že nedošlo ke změnám 
Rozborové Plánu péče o NP Šumava na léta 2016 – 2020, tak jak jej schválila Rada 
NP Šumava na svém jednání 6. 9. 2012.  

Výsledek hlasování: jednohlasně 

Návrh byl přijat.  
 

8.) Schvaluje vytvoření pracovní skupiny k Plánu péče o NP Šumava na léta 2016 – 2030. 

Výsledek hlasování: Pro:21 Proti: 16 Zdržel se: 5 

Návrh nebyl přijat. 



 

 

9.) Schvaluje časový harmonogram projednávání Plánu péče o NP Šumava na léta 2016 – 

2030, předložený ředitelem Správy NP Šumava Mgr. Pavlem Hubeným.  
Výsledek hlasování: jednohlasně 

Návrh byl přijat 
 

10.) Schvaluje, že dojde k doplnění chybějících členů Výkonného výboru Rady NP 
Šumava volbou na dnešní Radě NP Šumava. 
Výsledek hlasování: jednohlasně. 
Návrh byl přijat. 
 

11.) Volí za členy Výkonného výboru Rady NP Šumava:  
Petra Málka, starostu Města Kašperské Hory 

Výsledek hlasování: jednohlasně  
Návrh byl přijat 
Doc. RNDr. Jakuba Hrušku, PhD. S náhradníkem prof. Ing. Hanou Šantrůčkovou, 
CSc.  

Výsledek hlasování: jednohlasně 

Návrh byl přijat 
Josefa Jurigu 

Výsledek hlasování: jednohlasně 

Návrh byl přijat  
 

Hlasování o Usnesení Rady NPŠ ze dne 28. 7. 2015 
Výsledek hlasování: 42 pro, 0 proti, 0 zdržel  
Rada schvaluje Usnesení Rady ze dne 28. 7. 2015 

 
Z jednání Rady byl pořízen zvukový záznam, který je uložen na Správě NP Šumava ve 
Vimperku. 

 

Ve Vimperku, dne 28. 7. 2015 

 

Příloha:  
Prezentace Zelené autobusy 

Prezentace Energetický audit 
Rozsudek soudu k Plánu péče o NPŠ 

 


